

# 中国健康心理学杂志

## CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY



ISSN 1005-1252



中国心理卫生协会  
CHINESE ASSOCIATION FOR  
MENTAL HEALTH

2012年 第20卷 第 6 期  
Volume 20 Number 6 June 2012

6

# 中国健康心理学杂志 2012 年第 20 卷第 6 期

## 目 次

### 精神卫生研究

艾司西酞普兰与度洛西汀治疗抑郁症对照研究.....	李含秋	何柱国	赵慧亮等(801)
帕利哌酮对精神分裂症患者社会功能影响的随访研究.....	刘海军	刘忠	(803)
阿立哌唑口腔崩解片对奥氮平增加精神分裂症患者体质量的影响.....	李冰	张欣	周会爽等(806)
精神分裂症患者代谢综合症的患病率及相关因素.....	杨杰	刘海军	李雅忠等(808)
阿立哌唑对利培酮所致精神分裂症患者体质量增加的干预研究.....	周会爽	李冰	刘敬等(810)
精神分裂症患者杀亲行为的司法鉴定.....	姚付新	刘双臣	孙德江等(812)
抑郁症患者的病耻感与应对方式的相关研究.....	崔向军	周亚青	李丽娜等(814)
系统治疗对精神分裂症致残率影响分析.....			李和军(816)
长期住院精神分裂症患者吸烟行为分析.....	李红英	王瑞文	杨莉荣等(818)
体育疗法对轻中度抑郁症的疗效研究.....	刘海军	赵安全	(819)
边缘性人格障碍治疗脱落引发的思考.....	李幼东	王学义	余明等(821)
优质护理服务在精神科护理中的应用.....	宋改芹	宋亚伟	郭艳娇等(823)
语言整合训练及绘画疗法对精神分裂症康复期患者主观幸福感的影响.....	张磊	李丹	边亚栋等(825)
抑郁症、焦虑症症状分布特点分析.....	尹红蕾	赵静波	(827)
老年人孤独、自杀态度以及依恋风格的关系研究.....	艾娟	张敏	(830)
精神分裂症患者子女心理调查研究.....		岳丽萍	(851)

### 心身医学研究

不同职业癌症患者生命质量状况及其相关研究.....	马红霞	刘艳	巴晓娜等(833)
进食障碍亚临床状态女大学生的内隐食物态度.....	胡彬	包盛楠	冯成志(835)
社会支持系统对脑卒中后抑郁的影响.....	王春华	钱文茹	王树艳等(839)
孕中晚期心理及其对产后应激状况影响研究.....		夏宏伟	同学明(841)
帕金森患者家属生活质量的调查研究.....	秦震新	刘秀花	苑杰(843)

### 职业心理研究

中小学教师心理健康及其影响因素分析.....	刘杨	郭成	(845)
企业员工自我和谐与组织公民行为的关系.....	黄俊莉	虞涛	高健(848)
2772 名大庆油田员工症状自评量表调查结果分析.....	韩冰	彭柏群	何旭辉等(852)
基层军官胜任力的军校学员素质调查研究.....	李志	朱鹏	刘树金(902)

### 心理评估

明尼苏达多项人格调查表的 F 量表再评价及信效度分析.....	贡京京	张焱	苗丹民等(854)
中学班主任胜任力问卷的编制.....	马子媛	李春梅	张殿君(856)
民航机务维修人员工作压力源量表的初步编制.....	谭鑫	梁鑫磊	(858)
大学新生人格问卷测伪题和辅助题选择特点研究.....	蔡宝鸿	潘燕华	(860)

### 心理干预

心理训练营促进新生心理健康的实证研究.....	詹海都	施玉青	叶秀枝等(862)
团体心理干预对受艾滋病影响儿童的效果研究.....	张曼华	王宇	来源等(864)
某小学四年级开设心理健康团体辅导的实验研究.....	李丽娜	程淑英	陈允恩等(875)
心理辅导对独立学院新生学习动机的影响.....	张立侠	曹聪	梁日宁等(883)

## 儿童少年心理研究

学生高考前考试焦虑状况及其影响因素研究.....	孙雨竹	陈刚	(867)
中学生学习策略、非智力因素的调查与分析.....	孙明蓓	卢国华	(869)
933名新疆地区中学生主观幸福感现状调查及影响因素分析.....	蒋红	宋玉美	张澜 (871)
预警提示、呈现时间对不同年龄错误记忆的影响.....	陈庆平	牛腾雀	(878)
高中生睡眠质量与焦虑情绪的相关性研究.....	刘茂玲	董泾青	杨春玲 (880)
4~7岁孤独症儿童的心理旋转能力及方向认知的研究.....	汪贝妮	曹召伦	朱春燕等(886)
农村留守儿童成就动机的调查分析.....		徐学华	(888)
内地民族初中生心理健康状况和结构特征调查研究.....	高晓东	程晓焜	任俊 (890)
高中生自我意识发展水平的调查分析.....	赵瑾	陈默	杨来启等(893)
高异家庭初中生家庭关怀度和生活质量调查.....	王新刚	刘学峰	王少峰 (895)
初中生感觉寻求、学习焦虑及其相关研究.....	顾宇莲	何成森	张玉 (897)
某地区受艾滋病影响儿童心理状况调查.....	王宇	张曼华	来源等(899)

## 大学生和研究生心理研究

136例大学生纠察队员自我和谐、人格因素与心理健康状况分析.....	阳锡洲	廖秋梅	(904)
领悟社会支持对大学生抑郁情绪的影响.....	程冉	王玉锋	(907)
创业大学生与非创业大学生自我概念的比较.....	俞金波	葛国宏	(909)
女大学生就业压力与社会公平感的研究.....	辛慧	郭黎岩	(912)
女性心理障碍与中介变量之间关系.....	卢自祥	黄高贵	杨振宇等(914)
家庭教养对大学生人际关系及应对方式的影响.....	倪保臻	宋玉萍	井西学 (916)
高师生社会支持获得策略使用现状的调查研究.....	杨震	马小艳	柏晓宇 (919)
新乡市大学生抑郁与人格特征的相关研究.....	程冉	王玉锋	(923)
公安高职院校与军校、普通高校学生自信比较.....		申田	(925)
大学生来访者与非来访者防御方式的比较.....		霍丹青	(927)
潮汕地区师范院校学生就业压力的调查研究.....	舒晓丽	王贵林	(930)
河南省师范院校女大学生人格与应对方式关系的研究.....		刘小先	(932)
医学生自我效能感在应对方式与幸福感的作用.....	张晓雯	李丹丹	文小华等(935)
大学生焦虑水平与社会支持度的相关研究.....		李雪平	(937)
大一新生心理健康状况与第一学期成绩的关系.....	姜巧玲	朱千	伍露阳 (940)
贫困大学生社会适应的社会支持因子研究.....	刘建榕	陈幼贞	方秋容 (943)
男女医科大学生综合素质评估结果比较.....	鲁娟	陈晰辉	(945)
大学生感恩状况及其与应对方式、领悟社会支持的关系.....	魏昶	安晓镜	刘芳等(947)
大学生宿舍冲突管理方式量表的信效度检验.....	光裕	曾细花	陈文星等(949)
医学生人际关系行为困扰状况及人口学特点.....	田卫卫	陈彩琦	王铎 (952)
军事医学研究生学习动机强度调查.....	周东	鲁娟	(953)
军医大学战士学员和无军籍学员综合素质评估比较.....	鲁娟	陈晰辉	(955)
大学生志愿者自我效能感及其影响因素研究.....		高志利	(957)
大学生内隐利他在不同实验材料中的研究.....	宋琳婷	陈健芷	(959)
更正.....			(805)

欢 迎 投 稿      欢 迎 订 阅

# CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 20      Number 6      June 2012

- .....
- Clinical Study on Escitalopram and Duloxetine in Treatment of Depression. ... Li Hanqiu, He Zhuguo, Zhao Huiliang, et al(801)
- The One Year Follow-up Study on Effect of Paliperidone on Social Function of Patients with Schizophrenia.  
..... Liu Haijun, Liu Zhong(803)
- The Effect of Aripiprazole Orally Disintegrating Tablets on the Increase of Body Mass of Schizophrenic Patients by Olanzapine.  
..... Li Bing, Zhang Xin, Zhou Huishuang, et al(806)
- Prevalence Rate of Metabolic Syndrome and Associated Factors in Patients with Schizophrenia.  
..... Yang Jie, Liu Haijun, Li Yazhong, et al(808)
- The Effect of Aripiprazole on Schizophrenic Patients' Increased Body Mass Caused by Risperidone.  
..... Zhou Huishuang, Li Bing, Liu Jing, et al(810)
- Judicial Expertise for Behavior of Killing Relatives in Schizophrenia. .... Yao Fuxin, Liu Shuangchen, Sun Dejiang, et al(812)
- The Relationship between Stigma and Coping Style of Depression Patients. .... Cui Xiangjun, Zhou Yaqing, Li Li'na, et al(814)
- The Effect of Systematic Treatment on Mental Disability of Schizophrenia Patients. .... Li Hejun(816)
- Analysis on Smoking Behavior of Long-term Hospitalization Schizophrenia Patients.  
..... Li Hongying, Wang Ruiwen, Yang Lirong, et al(818)
- The Effect of Sports Therapy on Patients with Mild-to-moderate Depression. .... Liu Haijun, Zhao Anquan(819)
- Off Treatment of Borderline Personality Disorders. .... Li Youdong, Wang Xueyi, Yu Ming, et al(821)
- The Application of High Quality Nursing Service on Psychiatric Nursing.  
..... Song Gaiqin, Song Yawei, Guo Yanqiao, et al(823)
- The Effect of Language Integration Training and Painting Therapy on Subjective Well-being of  
schizophrenia patients during rehabilitation. .... Zhang Lei, Li Dan, Bian Yadong, et al(825)
- A Control Study of the Distribution Features of Symptoms in Depression and Anxiety Disorder.  
..... Yin Honglei, Zhao Jingbo(827)
- Loneliness, Attitude Toward Suicide and Attachment Styles in Elder People. .... Ai Juan, Zhang Min(830)
- Research on the Life Quality of Different Occupational Cancer Patients and its Related Factors.  
..... Ma Hongxia, Liu Yan, Ba Xiaona, et al(833)
- The Implicit Attitude on Food of Female College Students with the Sub-clinical Eating Disorders.  
..... Hu Bin, Bao Shengnan, Feng Chengzhi(835)
- The Effect of Social-support System on Depression after Stroke. .... Wang Chunhua, Qian Wenru, Wang Shuyan, et al(839)
- Study on the Pregnant Psychology and their Effects on Postpartum Sterss. .... Xia Hongwei, Yan Xueming(841)
- Life Quality of Family Member of Parkinson's Patients. .... Qin Zhenxin, Liu Xiuhua, Yuan Jie(843)
- Study on Primary and Middle School Teachers' Mental Health and Influencing Factors. .... Liu Yang, Guo Cheng(845)
- Self Consistency and Congruence of Enterprise employees and Its Relation with Organizational Citizenship Behavior.  
..... Huang Junli, Yu Tao, Gao Jian(848)
- Psychological State of Children of Patients with Schizophrenia. .... Yue Liping(851)
- Analyses of testing 2772 oil workers in Daqing oil field to symptom check list-90.  
..... Han Bing, Pen Baiqun, He Xuhui, et al(852)
- Reevaluation of the New F Scales and Its Reliability and Validity. .... Gong Jingjing, Zhang Yan, Miao Danmin, et al(854)
- Development of Competence Questionnaire for Middle School Class Teacher. .... Ma Ziyuan, Li Chunmei, Zhang Dianjun(856)
- The Development of the Work Stress Sources Scale for the Aircraft Maintenance Engineer. .... Tan Xin, Liang Xinlei(858)
- Study on University Freshmen's Choice Traits of Lie and Auxiliary Scale of UPI. .... Cai Baohong, Pan Yanhua(860)

- The Empirical Research of Psychological Development Training Camp to Promote Freshman's Mental Health.  
..... Zhan Haidu, Shi Yuqing, Ye Xiuzhi, et al(862)
- Research on the Impact and Effect of Group Psychological Intervention in Children Affected by HIV/AIDS.  
..... Zhang Manhua, Wang Yu, Lai Yuan, et al(864)
- Study on Status of Test Anxiety and Its Influencing Factors in Students before the Entrance Examination for College.  
..... Sun Yuzhu, Chen Gang(867)
- Learning Strategies and Non-intellectual Factors of Secondary School Students. .... Sun Mingbei, Lu Guohua(869)
- Subjective Well- beings and Influencing Factors of 933 Xinjiang Middle School Students.  
..... Jiang Hong, Song Yumei, Zhang Lan(871)
- Experimental Study of Group Guidance on Mental Health among students in Grade 4 in Primary School in Tangshan.  
..... Li Li'na, Cheng Shuying, Chen Yun'en, et al(875)
- The Effects of Early-warning Prompt and Presentation Time on False Memory of Different Age Groups.  
..... Chen Qingping, Niu Tengque(878)
- Correlation Study on the Sleep Quality of Senior High School Students with Anxiety.  
..... Liu Maoling, Dong Jingqing, Yang Chunling(880)
- The Effect of Psychological Counseling on Learning Motivation of Independent College Freshmen.  
..... Zhang Lixia, Cao Cong, Liang Rining, et al(883)
- The Ability of Mental Rotation of Autistic Children in 4~7 Years Old.  
..... Wang Beini, Cao Zhaolun, Zhu Chunyan, et al(886)
- Investigation and Analysis on the Achievement Motivation of Rural Left-behind Children. .... Xu Xuehua(888)
- Study on Status of Migrant Ethnic Students' Mental Health and Structure Characteristics.  
..... Gao Xiaodong, Cheng Xiaoti, Ren Jun(890)
- Investigation and Analysis on the Self Consciousness Development Level of Senior High School Students.  
..... Zhao Jin, Chen Mo, Yang Laiqi, et al(893)
- Family Care and Quality of Life in Middle School Students from Divorce Family.  
..... Wang Xingang, Liu Xuefeng, Wang Shaofeng(895)
- The Relationship between Sensation Seeking and Study Anxiety of Middle School Students.  
..... Gu Yulian, He Chengsen, Zhang Yu(897)
- Investigation and Analysis on the Psychological Condition of the Children Affected by HIV/AIDS in an area.  
..... Wang Yu, Zhang Manhua, Lai Yuan, et al(899)
- Quality of Cadets Based on the Characteristics of Primary Officers' Competence. .... Li Zhi, Zhu Peng, Liu Shujin(902)
- Analysis on Self-harmony, Personality, Mental Health of 136 University Students Picketers.  
..... Yang Xizhou, Liao Qiumei(904)
- The Effect of Perceived Social Support on Depression in College Students. .... Cheng Ran, Wang Yufeng(907)
- Comparative Analyse of Self-concept between the Business College Students and College Students.  
..... Yu Jinbo, Ge Guohong(909)
- Research of Women Graduates' Employment and Perceived Social Justice ..... Xin Hui, Guo Liyan, Qiu Shi(912)
- Relationship between Female Psychological Disorder and the Mediating Variables.  
..... Lu Zixiang, Huang Gaogui, Yang Zhenyu, et al(914)
- The Effect of Manner of Family Education on University Students' Interpersonal Relationship and Coping Styles.  
..... Ni Baozhen, Song Yuping, Jing Xixue(916)
- The Use of Gaining Support Strategies among Normal College Students. .... Yang Zhen, Ma Xiaoyan, Bai Xiaoyu(919)
- Correlation between Depression and Personality among College Students in Xinxiang. .... Cheng Ran, Wang Yufeng(923)
- Self-confidence Difference between Students from Higher Vocational Colleges of Public Security, Military

- Academy and Regular Institution. .... Shen Tian(925)
- Comparison of Defense Mechanism between Undergraduate Clients and Non-clients. .... Huo Danqing(927)
- Employment Pressure of Normal University Students in Chaoshan Area. .... Shu Xiaoli,Wang Guilin(930)
- Relationship between Personality and Coping Styles of Female Students in Normal University of Henan Province.  
..... Liu Xiaoxian(932)
- The Effect of Self-efficacy on the Relationship between Trait Coping Style and Well-being of Medical College Students.  
..... Zhang Xiaowen,Li Dandan,Wen Xiaohua,et al(935)
- Relationship between Anxiety and Social Support of Undergraduates. .... Li Xueping(937)
- Relationship between Freshmen's Mental Health State and Academic Achievement in the First Year.  
..... Jiang Qiaoling,Zhu Qian,Wu Luyang(940)
- The Social Support Factors in Poor College Students' Adaptability. .... Liu Jianrong,Chen Youzhen,Fang Qiurong(943)
- Comprehensive Diathesis Evaluation of Different Genders Medical Undergraduates. .... Lu Juan,Chen Xihui(945)
- Relationship between Gratitude and Coping Styles,Perceived Social Support among College Students.  
..... Wei Chang,An Xiaojing,Liu Fang,et al(947)
- Study on Reliability and Validity of the Scale of College Students' Conflict Management Styles in Dormitory Setting.  
..... Guang Yu,Zeng Xihua,Chen Wenxing,et al(949)
- The Situation of Behavior Puzzle of Interpersonal Relationship for Medical Students and the Demographic Characteristics.  
..... Tian Weiwei,Chen Caiqi,Wang Duo(952)
- A Survey on Study Motivation Intensities of Military Medical Graduate Students.  
..... Zhou Dong,Lu Juan(953)
- Comparison of Comprehensive Diathesis Evaluation of Different Sorts of Military Medical Undergraduates.  
..... Lu Juan,Chen Xihui(955)
- Research of Undergraduate Volunteers' General Self-Efficacy and Its Influential Factors. .... Gao Zhili(957)
- Study on College Students' Implicit Altruism with Different Experiment Material. .... Song Linting,Chen Jianzhi(959)

## 中国健康心理学杂志

(月刊) 1993年创刊 第20卷 第6期

2012年6月15日出版

主管:中国科学技术协会

主办:中国心理卫生协会

编辑出版:《中国健康心理学杂志》编委会

(北京德外安康胡同5号 邮编:100088)

(河北省唐山市建设南路57号 邮编:063000)

电话:0315-3726590

E-mail:jckl@chinajournal.net.cn

http://jckl.chinajournal.net.cn/

编委会主任:崔以泰

主编:马辛 袁聚祥 执行主编:李建明

编辑部主任:段建勋

责任编辑:库雪飞 李薇 英文编辑:杨绍清

印刷:河北理工大学印刷厂

国内发行:河北省唐山市邮政局

邮发代号:18-285 (全国各地邮局订阅)

国外发行:中国国际图书贸易总公司(北京:399信箱)

国外发行代号:M8256

中国标准连续出版物号:ISSN 1005-1252

CN 11-5257/R

## CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 20 Number 6 June 2012

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail: jckl@chinajournal.net.cn

http://jckl.chinajournal.net.cn/

Director of Editorial Board: Cui Yitai

Editor-in-Chief: Ma Xin Yuan Juxiang

Managing Director: Li Jianming

Editorial Director: Duan Jianxun

Executive Editor: Ku Xuefei Li Wei

English Editor: Yang Shaoqing

Printing: Printing Plant of Hebei Technikon University

Domestic Distributor: Post Bureau of Tangshan City

Code No: 18-285

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P.O. Box 399 of Beijing)

Code No: M8256

CSSN: ISSN 1005-1252 CN 11-5257/R

国内定价: 12.00元/期 全年 144.00元

Price: ¥12 for each issue; ¥144 for a year